
Az itt élõknek kell ezt megítélnie, mennyire volt sikeres az el-
múlt négy év, mennyit fejlõdött a Város.

Beszélgetés Laminé Antal Éva polgármester asszonnyal

 Tisztelt Polgármester Asszony! Eltelt négy év. Visz-
szatekintve 2006-ra hogyan látja polgármesteri
munkát?

Négy nagyon nehéz és nagyon sok munkával töltött év van mö-
göttem. A sok munkának megvan az eredménye, ez meglátszik a
városon és az ittlakók is elismerik. Nem vagyok természetesen
maradéktalanul elégedett, hiszen nagyon hosszú elõkészítõ
munka után lehetett csak a valódi építõmunkához hozzáfogni,
hiszen új testülettel, új szemlélettel és célokkal indultunk. Csak
célok,
elképzelések
voltak tervek.
Ezeket formába
kellett önteni, meg
kellett alapozni.
Az elsõ két év
ilyen elõkészítõ
munkával telt el.
Az ígéreteinknek
megfelelõ célokat
szolgáló
pályázatokat
írtunk, ezek
eredményeire
vártunk. Kereken
20 pályázatot
nyertünk az elmúlt
négy évben, 422
millió Ft értékben.
Ilyen mértékû
pályázati sikert
egyetlen elõzõ
önkormányzat
sem tudott
felmutatni. Elõ van készítve több komoly nagy, egyenként sok-
száz milliós pályázatunk pl: átfogó vízrendezés, a belvíz elve-
zetésre, ami az egész városban probléma, iskola és sportcsarnok
felújítás stb. Ami miatt nagyon nehéznek érzem az utóbbi idõ-
szakot, az az utolsó év, amikor a �vizes nyolcas� megakadá-
lyozta a város fejlõdését, azt hogy a jól elõkészített, tervekkel,
engedélyekkel rendelkezõ, csak közbeszerzési döntésre váró
projektek megvalósulhassanak. (városközpont, úszómedence,
idõsek napközi otthona, mozifelújítás) Ezekkel gazdagabb le-
hetne a város most, szolgálva az itt élõket.
.

 Csinálna e valamit másképpen?
Igen. Meg is teszem. Nagyobb odafigyeléssel válogatom meg
azokat az embereket, akikkel egy csapatban indulok. 2006-ban
kompromisszumok árán kényszerkoalíciót kötöttünk a pártokkal
és szervezetekkel. Nem volt ráhatásom arra, hogy melyik párt kit
delegál a csapatba. Ma már látom, hogy ez hiba volt, 2010 ese-
ményei ezt igazolják. Rendkívül sajnálom, hogy egyéni érdekek
felülírták a város szolgálatát.

 Mit tart az
elmúlt évek

legnagyobb
sikerének?
Az Egészségügyi
Központ felújítására,
bõvítésére elnyert
260 millió Ft komoly
kitörési pont. Ami azt
is jelenti, hogy több,
jobb és magas

színvonalú
szakellátást lehet
majd a jövõ nyártól
igénybe venni itt

helyben,
Füzesabonyban.

Egyben megújul a az
intézmény

mûszerezettsége is.
Korszerû, modern,
minden igényt
kielégítõ orvosi
eszközök várják majd

a betegeket. Büszkén mondhatom, hogy függetlenül az október
3-i választási eredménytõl, fejlõdési pályán van a város. De
büszke vagyok a közparkra és a Szabadság útra is.

 Mi volt a legnagyobb kudarc?
Egyértelmûen az, hogy nem tudtam meggátolni a nyolc képvi-
selõ 2010-es ámokfutását. Ehhez tudni kell azt, hogy politikai
megnyilatkozásaiban egy képviselõ tág határok között mozoghat,
és sokáig úgy tûnik, hogy nem terheli felelõsség. A polgármester
viszont szigorúan alá van rendelve a törvénynek, ezért csak tör-
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vényes utat járhat, még ha az lassabb és nehézkesebb is. Ezért
sokszor csak reagálni lehet, utólag megpróbálni helyrehozni a
felelõtlen cselekedetek kártételét. Ez  építõ munkától veszi el az
idõt és rengeteg energiát leköt. Persze utólag a meggondolatlan-
ságnak is meg kell fizetni az árát, és ez a képviselõkre is vonat-
kozik.

 Ez év februártól gyakorlatilag folyamatos támadá-
sok érték. Hogyan élte meg ezeket?

Nem egyszerû nap mint nap szembesülni a hazugságokkal, rá-
galmakkal. Nem követtem el semmit, és ezt azok tudják a leg-
jobban, akikbõl fröcsög a gyûlölet és habzó szájjal ordítják a
rágalmaikat. Tettek persze feljelentéseket, ismeretlen tettes
ellen, majd rám próbálták hárítani a figyelmet. Engem nem
ismeretlen tettesnek hívnak. A vizsgálatok ki fogják deríteni,
hogy az engem ért vádak minden alapot nélkülöznek. Amelyik
eljárás már jogerõsen befejezõdött, abban a bíróság egyértelmû-
en kimondta, hogy a politikai ellenfelek, a �vizes nyolcas� tör-
vénytelenül járt el. Bocsánatot persze egyik sem kért, sem tõ-
lem, sem a polgároktól, hogy ilyen méltatlan színben tüntették
fel Füzesabonyt. Akkor durvult el a helyzet, amikor egyesek
számára nyilvánvalóvá vált, hogy a kötvény pénzbõl 800 millió
Ft van a város kasszájában. Ez jelentõs összeg, nagy csábítás. Én
mindig úgy tekintettem erre a forrásra mint Füzesabony fejlesz-
tésének zálogára. Ezt a pénzt mi teremtettük, azokra a célokra
amit 2006-ban programunkban meghirdettünk. Mások ez más-
nak látják� Korábban is volt felém nyomásgyakorlásra próbál-
kozás, amikor ennek egyértelmûen ellenálltam más utat keres-
tek. Én ezt az összeget a városra kívánom fordítani, hogy nõjön
Füzesabony megtartó ereje és javuljon a versenyképessége. A
színvonalas környezet komolyabb esélyt jelent és jobb befekte-
tõi környezetet kínál, ami munkahelyeket teremt és tart meg. A
támadásokat ennek tudom be.

 Tehát sem felfüggesztve nincs, sem büntetõeljárás
nincs Ön ellen. Nem lehet könnyû a rágalmakat
feldolgozni. Vagy ez is a politika része?

A politika olyan, amilyenné azok az emberek teszik, akik ezt
mûvelik. Az embert a jelleme határozza meg. Aki áruló, az
akkor is az lesz, ha másik csapatban játszik, aki hazug, aki er-
kölcstelen és gátlástalan, az nem válogat az eszközökben. Most
sem és máskor sem. Ezt az emberek is tudják. Én optimista
vagyok. Bár tudom hogy ez is része a politikának, hiszek abban
hogy nem ez a járható út. Ahogy van az emberek között is tisz-
tességes és van hitvány, úgy van politikai tisztesség és hitvány-
ság. Az emberek a választásokon eldöntik mit szeretnének. Én a
tisztességre szavazok és erre biztatok mindenkit.

 A nyolc képviselõ ellenállása miatt leálltak a beru-
házások. Mivel lett szegényebb a város a késedelem
miatt?

Ebben az évben a nyolc képviselõ szabotázsa miatt érdemi mun-
kát végezni szinte nem is lehetett. Volt olyan hónap, amikor a
képviselõi munka nyílt megtagadása miatt a tiszteletdíjukat sem
utalványoztam. Leállították a városközpont megépítését, a Zrí-
nyi úti Idõsek Napközi Otthonának átépítését, ami az idõsellátás
év végi megszûnését vonhatja maga után, mivel az épület nem
felel meg a követelményeknek. E miatt a szakhatóság vissza-
vonta a határozatlan idejû mûködési engedélyt és csupán de-
cember 31-ig adta meg azt. A mozi felújítását, amihez egy olyan
vizesblokk is tartozna, ami a Játszóteret és Közparkot is kiszol-
gálná. Ennek hiányát nagyon érzik az emberek, mintahogy mél-
tatlan a Mûvelõdési ház vizesblokkja is. A Széchenyi Iskola

belsõ udvarának rendbetételét és a csapadékvíz elvezetést nem
tudtuk megvalósítani. Ez az egyik legsúlyosabb következmény.
A zöld iskola építésekor a csapadékvíz elvezetésrõl megfeled-
keztek. Az esõvíz az óta alámossa az épületet. Nem tudjuk
mennyi esõ lesz idén õsszel, és mekkora kárt okoz az épületben,
visszafordítható lesz-e még a kár? De áll a telepi temetõ elõtti
parkoló építése is. A Kerecsendi út önkormányzati tulajdonba
vétele útcsere révén már elõ van készítve. Így mód nyílott volna
az út felújítására. A �nyolcak� áldásos tevékenysége ezt is meg-
akadályozta, már csak jövõre tudjuk megcsinálni. És megakadá-
lyozták a tanuszoda befejezését is.

 Az uszoda építkezés szépen indult most leállt. Mi-
ért?

Egy fenntartható tanuszodára nagy igény van Füzesabonyban, és
nagy sikere lett volna. Augusztus 20-án terveztük az ünnepélyes
átadását.
A �vizes nyolcas� azt akarta, hogy ne legyen a városban tan-
uszoda. Tõlük kell megkérdezni, hogy miért.A Testület többször
is igennel szavazott a megvalósításra aztán a �nyolcak� a beru-
házás minden egyes mozzanatát igyekeztek megtorpedózni. Dr
Kovács Csaba jegyzõ feljelentette az önkormányzatot a Közbe-
szerzési tanácsnál, hogy törvénytelen volt a közbeszerzés. Nem
volt az, elutasították. Ekkor az Állami Számvevõszékhez tett
feljelentést az uszoda miatt. Itt sem találták alaposnak a felje-
lentését. A munka megkezdését Miriszlai Miklós képviselõ,
Fidesz-es képviselõjelölt akarta megakadályozni azzal, hogy el
akarta kergetni a vállalkozót, ne fogjon hozzá a munkához, mert
nem fogja engedni, hogy kifizessék az elvégzett munkát. A vál-
lalkozó, mivel a várossal állt szerzõdésben nem pedig Miriszlai
úrral, természetesen elkezdte a munkát. Az elsõ részszámlát,
amit a mûszaki ellenõr leigazolt, hogy kifizethetõ, elõször
Miriszlai Miklós, majd Bíró Imre, szintén Fideszes képviselõje-
lölt küldött vissza a vállalkozónak, olyan levél kíséretében, hogy
nem engedik meg az elvégzett munka kifizetését. Ekkor döntött
úgy a vállalkozó, hogy nem látja biztosítva az elvégzett munkája
megfizetését és távozik Füzesabonyból. Természetesen az emlí-
tett képviselõ uraknak ezekhez a lépésekhez nem volt semmilyen
joguk.
Az építkezés leállt, a vállalkozó pedig kártérítést kér. Ez 3 milli-
óval indult, jelenleg 16 milliónál tart, de elérheti, vagy megha-
ladhatja a teljes beruházás összegét. 100 millióra is felkúszhat.
Jogászok bevonásával kármentést folytatok, de sajnos az illeték-
telen és jogtalan képviselõi beavatkozás nem vitatható. Mint
ahogy ennek anyagi következményei sem.
Õszintén remélem, hogy Miriszlai és Bíró képviselõ úr a zsebébe
nyúl és önként megfizeti a városnak okozott kárt. Ugyanis �áldá-
sos� tevékenységük anyagi következményeit a városnak kell
állnia, de a fennáll a képviselõ urak anyagi számon kérhetõsége
is.

 Milyen projektek állnak közbeszerzés alatt és mik
várnak indításra?

Az Egészségügyi Központ közbeszerzése lezárult, kezdõdhet az építés
Folyamatban van a buszmegálló átépítésének közbeszerzése, a
Szihalom és Füzesabony közötti kerékpárút. A fentebb felsorolt beru-
házások (városközpont, telepi temetõ parkoló stb.) pedig kész tervek-
kel csak kiírásra vár. Elõkészítve, engedélyekkel.

 Kulturális téren milyen változás történt az elmúlt
négy évben?

Úgy gondolom, hogy ezen a téren is jelentõs változások történ-
tek, egyértelmûen fellendült a város kulturális élete. Civil szer-
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vezetek jöttek létre kulturális és mûvészeti céllal, ezeket a város
is támogatja. A Kis Bocs Baba-Mama Egyesületet és a Kaláris
néptánccsoportot emelném ki, akik szorosan együttmûködnek az
önkormányzattal, közösen szervezünk rendezvényeket, illetve a
városi rendezvényeket gyermekprogramokkal, fellépésekkel
ezek a szervezetek színesítik. A városban mûködõ nyugdíjas
klubbok színvonalas rendezvényei jól színesítik az idõsebb
polgártársaink mindennapjait. Külön öröm számomra, hogy a
polgári önszervezõdés sok szép példája indult el és sokan talál-
nak örömet közös cselekvésben.
Immár hagyományosnak mondható a Pünkösdi Fesztivál, ami
nagysikerû hagyományõrzõ rendezvény. Szintén nagyon népsze-
rû a nyári péntek esti zene, aminek a Játszótér a helyszíne és
nagyon sok embert vonz. Újlendületet adhat a kulturális életnek
a mozi (erre az évre tervezett) helyreállítása és konferencia és
rendezvény központtá alakítása, valamint a Zrínyi úti napközi
(szintén ez évre tervezett) átalakítása rendezvény házzá és szo-
ciális központtá. Nagy öröm számomra, hogy a rendezvényeket
igen sokan látogatják, a péntek esti zene már rendszeres prog-
rammá vált. Színes és változatos kulturális életet teremtettünk,
elsõsorban az itt élõknek.

 Az oktatást sem kerülték el a változások.
A Városi Intézményi Központ kialakítása beváltotta a hozzáfû-
zött reményeket. A szervezet kialakításával pedagógus munka-
helyeket tudtunk megõrizni, hatékonyabb lett az oktatási munka.
Mindez néhány pedagógus esetében a korábbi �kényelmes�
munkavégzés feladását jelentette, de cserében megmaradt a
munkahelye és/vagy nem csökkent a fizetése. Úgy gondolom ez
megérte, még ha személyükben néhányan ezt nehezen viselték.
Az elmúlt években nagy hangsúlyt helyeztünk arra, hogy a te-
hetséges gyermekek minél több lehetõséget találjanak tehetsé-
gük kibontakoztatásához, lehetõleg oly módon, hogy ez ne ter-
helje meg a szülõk pénztárcáját sem. Nagyon fontos lépésként
értékelem az emelt szintû nyelvoktatás bevezetését a Széchenyi
Iskolában. Ugyanúgy a Zeneiskola Mûvészeti Iskolává történõ
fejlesztését és a tanszakok bõvülését. Ma már a zenemûvészet
mellett szalontánccal, néptánccal, grafikával, színjátszással is
foglalkozhatnak Füzesabonyban a gyerekek. Városi ünnepsége-
ken láthatjuk is a fellépéseiket. Engem mindig nagyon nagy
büszkeség tölt el ilyenkor, hiszen õk a mi tehetséges gyerekeink,
a mi jövõnk. A Könyvtár valódi információs centrummá vált,
jelentõs fejlesztéseken esett át. Nagy csalódás, hogy a nyolc-
osztályos gimnázium bevezetését a �nyolcak� megakadályozták.
Fontos lépés lett volna a magasabb oktatási színvonal, a tehetsé-
ges gyermekek gondozása, a megtartó erõ fokozása felé. Ezt
mindenképpen jövõre be kell vezetnünk.

 Hogyan alakult a szociális szféra?
Nagyon büszke vagyok arra, hogy sikerült a jelzõrendszeres házi
segítségnyújtást kialakítani Füzesabonyban. Jelentõsen bõvült a
házi segítségnyújtásban és az étkeztetésben résztvevõk száma is
az elmúlt években. Az idõs emberek szívesen veszik igénybe a
szolgáltatásainkat és elégedettek is vele. Mindent megteszek
azért, hogy ezek az ellátási formák jövõre is mûködhessenek, és
minél többféle szolgáltatással segítsük az idõs Füzesabonyiak
életét. Tartozunk ezzel annak a generációnak, aki a háború után
a semmibõl építette fel ezt az országot, ezt a várost. A mi köte-
lességünk nyugodt, békés, lehetõleg gondtalan idõskort biztosí-
tani a szüleink korosztálya számára.

 Önök üres kasszát örököltek. Hogy áll most a város
szénája? Mennyi pénz van a kasszában és milyen a
pénzügyi egyensúly?

Könnyû dolgunk lett volna, ha csupán üres kasszát örökölünk.
Sajnos adóssággal terhelt volt a költségvetés, ugyanis az intéz-
ményrendszer mûködését nem fedezte a város bevétele, mûködé-
si hitelbõl kellett ezt megfinanszírozni. Nem volt nehéz átlátni,
hogy ez így nem tartható fenn, egy karcsúbb, gazdaságosabb
intézményi struktúrára van szüksége a városnak. Nem minden
intézkedés volt fájdalommentes, de a város talpon maradásáról,
mûködõképességérõl volt szó. Aztán a kormány a négy év alatt
elvett még 250 millió Ft-ot a város mûködését finanszírozó nor-
matívákból, tovább nehezítve a helyzetet. Az események elé
kellett mennünk, az örökölt csõdhelyzetet csak átgondolt intéz-
kedésekkel lehetett és kellett megelõzni. Ha nem tettük volna
meg a takarékossági intézkedéseket, ma már csõdbiztos vezetné
a várost.
Beszélnünk kell a kötvénykibocsátásról is, amit jelentõs sikernek
érzek. Közvetlen a  válság kirobbanása elõtt sikerült  1 milliárd
Ft értékû kötvényt kibocsátanunk ami a fejlesztések forrása és
nem a mûködés finanszírozására szolgál. A kötvény jelentõs
bevételt hozott a városnak. Az elmúlt évben 40 millió Ft tiszta
nyereséget, kamatbevételt realizálhattunk amellett hogy sok
önerõs és pályázati forrásból megvalósított beruházás alapját
szolgálta. Már elõbb említettem hogy az elmúlt négy évben 422
millió Ft-ot nyertünk el pályázaton, amihez esélyünk sem lett
volna ha nincs a kötvény , ami az önrészt jelentette . Ezért is
sántít az a vád, amikor azt mondják hogy 1 milliárd helyett 20 év
alatt 2 milliárdot kell visszafizetni, hiszen már 422 milliót �ho-
zott� a kötvény, a kamatbevételen felül és még van 800 millió
belõle. Ehhez nem kell különös magyarázat ez mindenki megérti,
kivéve aki nem akarja� A város vagyona pedig az elmúlt 3
évben jelentõsen, 29%-kal nõtt, a gazdálkodás kiegyensúlyozott,
biztos alapokon áll. Szerénytelenség nélkül állíthatom, hogy ez
igen nagy siker. Képesek voltunk arra, amire elõdeink közül az
elmúlt húsz évben senki. Úgy teremtettünk pénzt fejlesztésekre,
hogy nem csökkent hanem nõtt a város vagyona, nem kellett
értékes ingatlanokat elidegeníteni és képesek vagyunk eredmé-
nyesen pályázni EU-s forrásokra. Füzesabony nincs adósság-
csapdában, tudtuk mit akarunk, hogyan és mibõl. Van mire
büszkének lennie minden füzesabonyinak és ezt ki is kell mon-
dani !

 Tehát jelentõsen nõtt a város vagyona, jelentõs
pénzeszközök várnak felhasználásra és láthatóan
sokat fejlõdött Füzesabony. Ön ezek szerint sike-
resnek értékeli az elmúlt négy évet a 2010-es mél-
tatlan történések ellenére is?

Az itt élõknek kell ezt megítélnie, mennyire volt sikeres az el-
múlt négy év, mennyit fejlõdött a Város. Az itt élõ polgároknak
kell érzékelni, látni, használni  azokat a dolgokat amiket közösen
létrehoztunk, hiszen mindent az itt élõk érdekében tettünk. Én
úgy érzem, hogy hosszú évek stagnálása után nagyon sikeres
ciklust zárunk. Sokat fejlõdött Füzesabony. Nem mondhatjuk
azonban, hogy nincs itt több munka, nyugodtan hátradõlhetünk.
Folytatni kell az elkezdett munkát, odafigyeléssel, felelõsséggel,
határozottan. A gyerekeink, az unokáink érdekében. Hogy emelt
fõvel mondhassuk, ha számon kérnek minket, mi mindent meg-
tettünk ezért a városért, amit lehetett. A gazdasági válság ellené-
re, a politikai zûrzavarok ellenére, tettük a dolgunkat. Füzesabo-
nyért.

 Köszönöm a beszélgetést.
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
Dr. Bartos Lászlóné alpolgármester rovata

Füzesabony Város Önkormányzat Képviselõ-testülete 2010. au-
gusztus 12-én és 16-án tartott rendkívüli testületi üléseket, melye-
ken a következõ határozatok születtek:

1. A Képviselõ-testület felhatalmazta a polgármestert a Me-
gyei Egészségbiztosítási Pénztárral való finanszírozási
szerzõdés megkötésére, valamint Dr. Bakacsi Zsuzsanna
fogorvos számára hozzájárulását megadja a mûködtetési
jog megszerzéséhez határozott idõre a praxisjog rendezé-
séig.

2. A Képviselõ-testület a Szavazatszámláló Bizottságok vá-
lasztott póttagjait kiegészítette a következõ személyekkel:
1. sz. szavazókör: Csajági Andrásné, Füzesabony, Kár-

pát út 10.
3.  sz. szavazókör: Molnár Andrienn, Füzesabony, Egyet-
értés út 3/D.

     4.  sz. szavazókör: Kellei István, Füzesabony, Úttörõ út 29.
6. sz. szavazókör SZSZB: Antal Józsefné, Füzesabony,

Maklári út 27.

3. A Képviselõ-testület a Szavazatszámláló Bizottságba
megválasztotta a következõ személyeket:
Gyuráki Katalin Füzesabony, Huszár út 14.
Berkes Lászlóné Füzesabony, Dózsa Gy. út 78.
Fazekas Béla Füzesabony, Egyetértés út 3/B.
Kellei Istvánné Füzesabony, Úttörõ u. 29.
Szabó István Füzesabony, Szihalmi út 36.
Póttag:
Varga Dániel Füzesabony, Fenyõ u. 13.

4. A Képviselõ-testület a Helyi Választási Bizottság tagjai-
nak és póttagjának a következõ személyeket választotta
meg:
Dr. Antal Imre Füzesabony, Kárpát út 30.
Antal Lionel Füzesabony, Bartók B. út 10.
Bácsics Csaba Füzesabony, József A. u. 2/A.
Póttag:
Ambrus Barnabás Füzesabony, Kossuth u. 19.

ANYAKÖNYVI HÍREK

A gyermek minden család
legnagyobb öröme. Áldás, amit
semmi sem pótolhat.
Ha egy gyermek születik, ott
fénylenek a szemek és értelmet
nyer a további élet.

Örömmel adunk hírt gyermekek születésérõl:
Ambrus Kitti an.: Mezõ Helga
Bancsók Sára Angéla an.: Ficsór Erzsébet Angéla
Birinyi Bálint an.: Vaszilkó Lúcia
Bíró Noel Brendon an.: Bíró Zsuzsanna
Gál Gabriella Rozália an.: Kecskés Gabriella
Gál Luca Anna an.: Orsó Viktória
Koncsol Bianka an.: Sík Andrea
Nagy Zsombor an.: Erdélyi Annamária

Tiszta szívbõl gratulálunk a boldog szülõknek, jó egész-
séget, sok örömet kívánunk a gyermek felnevelésében.

A KERESZTELÉS ünnep minden családnak. Az õsi
rítussal befogadást nyer a gyermek a keresztény egy-
házba. Egyre többen tartják fontosnak, hogy a ke-
resztelés szentségét felvegye gyermeke.

A megkeresztelt gyermekek:
Bázin Zoltán és Mamchyk Natália gyermeke: Máté
Czencz Zoltán és Kovács Ágnes gyermeke: Boglárka
Dorottya
Kovács Gábor és Modor Melinda Barbara gyermeke:
Anna
Valent Zoltán és Antal Ágnes gyermeke: Vencel Be-
nedek

A HÁZASSÁGKÖTÉSSEL boldog párok esküsznek
örök hûséget egymásnak. Egy szeretett társ mellett
élni az életet, tudni, hogy van, akire mindig számít-
hatunk. Az egymáshoz tartozás, a szeretet meghitt és
boldog kifejezése a házasság.
Házasságkötések:
Bognár Beáta és Gál József
Farkas Patrícia és Rácz Richárd
Juhász Katalin és Kovács Róbert
Kovács Nikolett és Kovács István
Rátkai Enikõ és Báder János
Szûcs Andrea és Posztós Károly
Tóth Enikõ és Kovács Zoltán

Boldogságban, sok örömben, jó egészségben eltöltött
hosszú éveket kívánunk a boldog pároknak.

Nehéz a búcsú, de a gondozott sírok mutatják, hogy
szeretett halottaink emléke szívünkben él tovább.
Füzesabony búcsúzik volt polgáraitól:
Bögös István 1938-2010
Dr. Branovics László 1957-2010
Császár Józsefné sz. Kóródi Rozália 1936-2010
Grónás Károlyné sz.Laczkó Anna  1933-2010
Jakab Lajos 1924-2010
Kaló Miklós  1940-2010
Lakatos Beáta 1982-2010
A képviselõ-testület õszinte részvétét fejezi ki az el-
hunytak hozzátartozóinak.

Egyházi temetésben részesültek:
Bögös István (1938). Császár Józsefné ( 1936),
Csontos Imréné (1913), Kaló Miklós (1940), Molnár
Lászlóné (1948), Pásztor Lászlóné ( 1929), Pataki
Lajos ( 1953).
Köszönet

Köszönetemet fejezem ki a hozzátartozóknak, akik fontos-
nak tartották, hogy az Egyház imája kísérje el utolsó földi
útjukon elhunyt szeretteiket.
Requiescant in  pacem � Nyugodjanak békében! A Feltá-
madt Krisztus ragyogtassa fel halhatatlan lelküknek az
Örök Húsvét boldogító fényességét!

Szemenyei Péter plébános
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Gondolatok nyolc évfolyamos
képzés beindításáról�..

-  Kiindulási, célok: a jó képességû tanulók Füzesabonyban
tartása, és a környékrõl, a  �közvetlen� kistérségbõl a legki-
válóbbak beiskolázása. Az oktatási struktúra bõvítése, a kí-
nálat gazdagítása, a pedagógusok óraszámának a biztosítása.

- 2009 júliusában megkerestem a Közoktatási Referenst, a
MOB elnökét és a Polgármester Asszonyt és vázoltam el-
képzeléseimet.

-  A 2009. október 14-i MOB ülés elvi felhatalmazást adott a
beindítási folyamat kidolgozására, az ütemterv elkészítésére.

- Ezek után a Pályaválasztási Tanácsadóban, és a Közoktatási
Információs Irodánál megjelent a képzési szerkezet.

- Folyamatos háttértanulmányok után kiderült, hogy minimális
ráfordításokkal a gimnáziumban a képzés feltételei biztosí-
tottak.

- Megtörténtek a szülõi értekezletek a helyi és a környékbeli
iskolákban, mindenhol nagy volt az érdeklõdés és a szülõk
egyértelmûen támogatták és nagyon jónak tartották az elkép-
zelést.

- Megtörténtek a jelentkezések, az írásbeli vizsgák megszer-
vezése, a tételek igénylése, és az írásbeli vizsgák.

 33 fõ jelentkezett, írásbelit 28 fõ tett.
- A törvényességi szempontok biztosításához, a szakértõi

vélemények egyértelmûen támogatták a képzés beindítását.
A Pedagógiai Program átdolgozása után a szakértõi véle-
mény a program elfogadását javasolta.

- Az SZMK-k is egyértelmûen támogatták a képzés beindítá-
sát.
A nevelõtestületi szakvélemények közül a Dormándi és a
gimnáziumi támogatta, a Széchenyi és a Teleki nem támo-
gatta a képzés beindítását.

- A májusi testületi ülésen a kettészakadt testület 2 igen 1 nem
és 5 tartózkodással elvetette a képzés indítását.

A fõ cél az volt, hogy a jó képességû tanulóknak lehetõséget
biztosítsunk. Minden tárgyat általános iskolai kollégák tanítottak
volna, az óraszámok is kedvezõen alakultak.
A gyermekekért történõ �harc� már elérte az általános iskolát is.
A kollégák téves elképzelése volt az, hogy ezen képzési forma a
�Remenyik beiskolázása� miatt indulna. Az oktatásban vélemé-
nyem szerint a gyermek érdeke az elsõ (gyermek, szülõ, tanár)
nem pedig fordítva.
Azzal, hogy a képzés nem indult a város oktatása veszített hite-
lébõl, és óriási lehetõséget szakasztott el a kiemelkedõ képessé-
gû tanulók helyben történõ beiskolázásában!!

      Valyon  István
            Igazgató

Szilvásváradon táboroztak a hátrá-
nyos helyzetû remenyikes diákok

 Egy Európai Uniós pályázaton nyert lehetõség alapján a nebu-
lók bõ egyhetes kalandtáborban vettek részt a Szalajka- völgy-
ben. A kalandpark bõven nyújtott lehetõséget a gyerekeknek,
hogy kipróbálhassák képességeiket és legyõzhessék félelmeiket.
A programokat és a szállást Hegyvidék Outdoor Programszerve-
zõ Iroda szolgáltatta, akik a kísérõtanárokkal együtt remekül
gondoskodtak, arról, hogy a csoportnak igazi élményekben
legyen része.

Kihasználva a természet adta lehetõségeket, túrában nem volt
hiány. ,,Könnyû� túrát tettünk a Szalajka- völgyben, a kilátóra
is felsétáltunk az arra vezetõ tanösvényen.
A Bükk-hegységben tett éjszakai túra már nagyobb kihívást
jelentett. Hálózsákokkal és élelemmel indult útnak a csapat, az
éjszakát a szabad ég alatt töltöttük, de elõtte egy barlangtúrán
vettünk részt. Ez már igazi kihívás volt, ugyanis többeknek
kellett legyõznie félelmeit. Volt, aki a sötétségtõl félt és volt,
aki a szûk helyektõl. A próbát végül mindenki sikeresen vette.
De nem csak ez jelentett megpróbáltatást. Magunknak kellett
gondoskodnunk az élelemrõl, a navigációról és a táborhely
felállításáról is. Ezzel sem volt probléma, igazi csapatmunka
alakult ki a diákok között.

A programszervezõknek köszönhetõen kipróbálhattuk a lézer-
harcot is, ami a diákok, és a kísérõtanárok körében is osztatlan
sikert aratott.
A kimerítõ túrák és izgalmas kalandokon kívül csapatépítõ és
személyiségfejlesztõ tréningek is szerepeltek a programban.
Így jobban megismertük egymást, és igazi kis csapat ková-
csolódott össze a hét végére.
A tábor megkoronázása és egyben legnagyobb megpróbáltatá-
sa a kalandparkban eltöltött nap volt. Itt végigmehettünk az
erdei kötélpályákon, íjászkodhattunk, és trambulinozni is volt
lehetõség. Igazi bátorságpróba volt.
Az utolsó estét is közösen töltöttük el. A tábortûz mellett fel-
idéztük az együtt töltött napok élményeit, pillanatait, nagy
beszélgetéseit, a játékos feladatokat.
Az utolsó nap reggelén az egybehangzó vélemény az volt,

hogy lehetne még egy hetet maradni. Igen, nagyszerû napok
voltak ezek, itt a nyugalom szigetén. Ez az idõ a tanulásról
szólt, de másképp: megtanultuk, hogyan tudunk egymás mel-
lett élni, egymást segítve a ránk bízott feladatokat megoldani.
A táborból mindannyian önbizalommal, élményekkel telve
tértünk haza.
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Fotóalbum
Pillanatképek Füzesabony szülötteirõl, kiemelkedõ személyeirõl, eseményeirõl, épületeirõl

A füzesabonyi népviselet

Mai világunkban egyre többet foglalkozunk a hagyományok
megõrzésével, ápolásával, elõdeink, nagyanyáink, nagyapáink korával.

Kutatásaim során találkoztam régi füzesabonyi képeslapokkal,
amelyeken az állomás, a római katolikus templom, és utcaképek mellett
feltûnik a füzesabonyi népviselet is. Sajnos a népviselet egyetlen darabját

sem találtam meg a régi szekrények mélyén. Csak a képek és a
visszaemlékezések alapján idézhetjük fel lakóhelyünk igazi viseletét.

A Máriás-lányok felelevenítették a helyi népviseletet. A kép 1939-ben
készülhetett.

A képen szereplõk: Antal Erzsébet és Barta Aranka.

Füzesabonyi menyecske viselete a következõ ruhadarabokból és
kiegészítõkbõl áll:

5-6 alsószoknya; általában élénk színû, brokát szoknya; fölötte
csipkekötény, magas nyakú, buggyos ujjú, fehér pruszlik; posztó mellény;
karon, derékban selyemszalag; fehér harisnya; sötét cipõ; több sor gyöngy;
selyemkonty.

Bán Boglárka

Kis nyáresti zene�.

A gyönyörûen elkészült városi közpark, a víztorony alatt kialakí-
tott színpad természetes helyszínt kínál rendezvényekhez. Hamar
nagyon népszerû lett a péntek esténként rendezett könnyû nyári
muzsika. A zenét minden alkalommal más füzesabonyi mûvész és
együttes szolgáltatta. Ami közös volt, az a nagyszerû elõadás és a
kilátogató, szórakozni, kikapcsolódni vágyó polgárok jókedve.

Persze a jókedv garantált ha a nagyszerû zenészek, Horváth Gábor,
Antal Csaba, Zólyomi János, a Casablanca együttes vagy Zele
Attila �húzza a talpalávalót�. Nem lehet kiemelni a muzsikosuk

közül senkit, de inkább úgy fogalmaznék, mindenkit csak a
legkiválóbb jelzõkkel lehet illetni. A kilátogató, sokszor az

ezer fõt meghaladó (!), gyerekekkel, unokákkal érkezõ füzes-
abonyiakat elvarázsolta a zene, a �tánctéren� ropták a táncot
idõsek, fiatalok. A símogató meleg esték hangulatos, hagyo-
mányteremtõ színfoltja volt minden zenés este, ahol beszél-
getve, táncolva vagy csak a padon ülve a zenét hallgatva min-
denki jól érezhette magát. Ahogy sokan mondták: �Végre már
ez is van Füzesabonyban! Szép környezet, jó hangulat ! Már
nagyon hiányzozz  !�  Jövõre újra  találkozunk a �kis nyáresti
zenén.� .
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Augusztus 20 . Szent István király ünnepe
Soha nem látott tömeg várta a hagyományos augusztus 20-i
tüzijátékot. Egész napos program várta a városi közparkba kiláto-
gatókat. A szép idõ kicsalta a kisgyermekes szülõket, gyerekeket,
felnõtteket. A hangulatot gólyalábon járó bohócok fokozták. A
rendkívül jó hangulatot Hevesi Tamás énekes fokozta, de nagy
sikert aratott a stend up comedy egyik ismert fiatal mûvésze Fel-
méri Péter is.

A füzesabonyi Hip-Hop táncosok megmutatták, hogy helyben is
vannak tehetségek, mint ahogy a füzesabonyi Kaláris együttes

tûztánca is fergeteges sikert aratott.
Laminé Antal Éva polgármester asszony köszöntõjét Sike
Károlyné szépen elõadott verse elõzte meg. Az eseményt záró
tüzijátékra már egy gombostût sem lehetett leejteni a parkban és a
környezõ utcákban. Szép nap volt.

Nyugdíjas találkozó

Füzesabony nyugdíjasai a városban mûködõ nyugdíjas klubok
kezdeményezésére augusztusban városi nyugdíjas találkozón ve-
hettek részt. Közel 600-an. Fogadták el a délelõttre szóló meghí-
vást és tisztelték meg a rendezvényt. Laminé Antal Éva polgár-
mester asszony ünnepi köszöntõjében kiemelte, hogy a város
nyugdíjasainak kétkezi munkája építette a várost, ami tagadhatat-
lan.

Az idõ múlásával valamennyien (reméljük) elérjük azt a kort,
amikor megérdemelt nyugdíjba vonulunk. A Város hálás min-
den lakójának, aki tett és tesz érte, aki élete során hozzájárult a

közösség gyarapításához. Horváth Gábor hangulatos zenéje és
egy egyszerû ebéd zárta a találkozót, ahol a felállított óriás
sátrak alatt még sokáig folyt a jókedvû beszélgetés.

Szégyenletes rongálás
Példás gyorsasággal fogta el a Rendõrség Városunk egyik
büszkesége, a Trianoni Emlékmû megrongálóit. A füzesabonyi
emberek szándékából és önzetlen adakozásából megvalósult
Trianon emlékmû, a rajta elhelyezett Turul madárral Füzes-
abony látványosságává s büszkeségévé vált rövid idõ alatt. A
nemzeti jelképeket, magába foglaló emlékmû megrongálóit az

õsi magyar jelkép, a bronz Turul zavarta leginkább. Felmászva
az emlékmûre azt döntötték a földre.  Mentségül azt hozták
fel, hogy részegek voltak�
A rongálás hitványság. Egy emlékmû megrongálására ez fo-
kozottan, igaz !  Amellett hogy példás büntetést érdemelnek,
sokan gondolnak megvetéssel az elkövetõkre. Kérésükre helyt
adunk következõ lapszámunkban bocsánatkérésüknek !

Az emlékmû helyreállítása folyamatban van. Újbóli felava-
tására szeptember 17-én 17 órakor kerül sor!
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Az önkormányzat szerepvállalása az elmúlt négy évben a szociális ellátásban
Az utóbbi évek
megszorításai és a
válság miatt
nagyon sok ember
került nehéz
helyzetbe és
szegényedett el az
országban, mely

Füzesabony
Városban is
tapasztalható. Az
emberek a

közüzemi
számlákat, a

törlesztõrészlete-
ket és az egyéb
kiadásaikat egyre
nehezebben vagy
egyáltalán nem
tudják kifizetni.
Nagyon sokan

jelentkeznek az önkormányzatnál segítséget kérve a védendõ
fogyasztók támogatására, melynek célja, hogy a villany és a gáz
ne kerüljön azonnal kikötésre.
Füzesabony Város Önkormányzatának Szociális, Ifjúsági és
Sport Bizottsága az elmúlt évek során lehetõségeihez mérten
segítette a szegény és rászoruló családokat és pénzbeli és termé-
szetbeni támogatást nyújtott a bajbajutottaknak.

A bizottság rendkívüli segélykerete a 2007-tõl 2010-ig terjedõ
idõszakban körülbelül 3 millió forint volt évente. Rendkívüli
segélyként 2007. évben 231 fõ részesült támogatásban, összesen
másfél millió forintnyi összegben. A kérelmezõk száma folya-
matosan növekvõ tendenciát mutat, hiszen 2008-ban már 343 fõ
részesült több mint kétmillió forint összegû támogatásban, míg
2009-ben már 520 fõ, 1.980.000 Ft-tal került segítésre, idén
pedig ezidáig 449 fõ kapott összesen 2.328.000 Ft-ot. A bizott-
ság rendkívüli segélykeretének teljes összege az önkormányzat
saját költsége.

Lakásfenntartási támogatással a bizottság 2007. évben 146
háztartást segített összesen 9 millió Ft körüli összeggel, 2008-
ban 185 háztartást 11 millió forint körüli összeggel, míg 2009-
ben 274 háztartást több mint 13 millió forinttal. Az idei évben az
eddig megítélt lakásfenntartási támogatások száma 326, mely
meghaladja a 13 millió forintot. A lakásfenntartási támogatás
összegének 90 %-a az államtól visszaigényelhetõ, 10 %-át az
önkormányzat fizeti.

Az önkormányzat helyi rendelete alapján temetési segély a
füzesabonyi lakóhellyel rendelkezõ temettetõnek alanyi jogon
jár, mely egységesen 10.000 Ft. Temetési segély került megálla-
pításra 2007. évben 95 fõ, 2008-ban 98 fõ, 2009-ben 74 fõ, míg
az idei évben az eddigi adatok alapján 42 fõ részére.

A bizottság az átmeneti segélykeret terhére minden év decembe-
rében a füzesabonyi lakóhellyel rendelkezõ 70 éven felüliek
részére személyenként 2000 Ft értékû étkezési utalványt bizto-
sított karácsonyi ajándékozás címén. Erre évente körülbelül
másfél millió forint körüli összeg került elkülönítésre, mindany-
nyiszor 700-800 közötti volt azoknak az idõseknek a száma,
akik ebben a támogatásban részesültek.

Az önkormányzat helyi rendelet alapján a 70 éven felüli egye-
dülállók szemétszállítási díjmentességben részesülnek. Men-
tesül az ingatlantulajdonos � a Szolgáltató részére történõ beje-
lentést követõ hónap 1. napjától - a közszolgáltatás díjának meg-
fizetése alól, azon közszolgáltatás igénybevételére kötelezett, aki
ingatlanán egyedül él és a 70 életévét betöltötte, valamint díjhát-
raléka nincs vagy azt a kedvezményre való jogosultságára vo-
natkozódöntés meghozataláig rendezte. Ennek alapján szemét-
szállítási díjmentességre volt jogosult: 2007. évben 315 személy,
2008-ban 425, 2009-ben 463 személy. A 2010. év folyamán
ezidáig 377 személy részesült ilyen támogatásban.

Mozgáskorlátozottak közlekedési kedvezményében 2007-ben
159 fõ részesült, 2008-ban 148 fõ, 2009-ben 112 fõ, 2010-ben
122 fõ. Mind a négy év során ez az összeg körülbelül másfél
millió forintot tett ki, mely � igénylés alapján � az állami költ-
ségvetés terhére került kifizetésre.

Közgyógyellátásban városunkban jelenleg több mint 600 sze-
mély részesül.

Az idõskorúak járadéka a jövedelemmel nem rendelkezõ idõs-
korú személyek részére nyújtott támogatás, összegszerûen sze-
mélyenként 28-30 ezer forint/fõ körül van. 2007. év óta 8 fõ
részesül támogatásban. Az intézeti ellátottak részére az állam
fizeti 100%-ban, a többi személy járadékát az állam 90%-ban
támogatja, a maradék 10%-ot az önkormányzat fizeti.

Ápolási díjban jelenleg 27 fõ részesül megközelítõleg 26 ezer
forint összegben. Az ezt megelõzõ évek során 2007-ben 15 fõ,
2008-ban 18 fõ, míg 2009-ben 21 fõ részesült ápolási díjban. Az
idén 27 fõ szerzett jogosultságot. A jelenlegi szabályozás alapján
az ápolási díjból 75%-ot fizet az állam, 25%-ot az önkormány-
zat.

A krízishelyzetbe került személyek támogatásáról szóló Kor-
mány rendelet alapján 2009. és 2010. az állami szociális rend-
szer keretében nyújtott szociális segélyként, egyszeri, vissza nem
térítendõ támogatást állapíthatott meg a Regionális Nyugdíjbiz-
tosítási Igazgatóság a Magyar Köztársaság területén bejelentett
lakó-, vagy tartózkodási hellyel rendelkezõ, nagykorú személy-
nek. A támogatás megállapítása iránti kérelmeket formanyom-
tatványon a kérelmezõ lakó-, vagy tartózkodási helye szerint
illetékes települési önkormányzat jegyzõjéhez lehetett benyújtani
2009. augusztus 01. és 2010. április 30. között. A jogosulttá vált
kérelmezõk száma 400 fõ körüli volt. A jogosultság elõfeltéte-
leként elõször az önkormányzatnak kellett segíteni, emiatt a
Szociális, Ifjúsági és Sport Bizottság a kérelmezõk nagyobb
részére, igaz, hogy csak minimális összegû, 500 Ft rendkívüli
segélyt utalt ki, de csak ezáltal válhattak a kérelmezõk jogo-
sulttá az egyszeri 20.000 � 50.000 Ft-ig terjedõ támogatásra.

Az aktív korú nem foglalkoztatottak rendszeres szociális
segélye családi jövedelemszámítás alapján kerül elbírálásra. A
jogosultak átlagban 30 és 40 ezer forint közötti összegben része-
sülnek. 2007-ben 135 fõ, 2008-ban 168 fõ, 2009-ben 95 fõ, az
idei évben pedig 72 fõ vette igénybe ezt a támogatást.

Az egészségkárosodottak rendszeres szociális segélyének
összege egységesen 25650 Ft. 2007-ben 15 fõ, 2008-ban 20 fõ,
2009-ben és idén egyaránt 27 fõ szerzett jogosultságot. Az ösz-
szeg a 90 % állami támogatásból, 10 % saját erõbõl valósul meg.
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Rendelkezésre állási támogatás
Ez a segélynem 2009. évben került bevezetésre, mely felváltotta
az ún. aktív korúak rendszeres szociális segélyét. 2009. évben
átlagosan 156 fõ részesült rendelkezésre állási támogatásban,
összege egységesen 28500 Ft. 2010. évben átlagosan 138 fõ
részesült rendelkezésre állási támogatásban. A rendelkezésre
állási támogatás összegének 80%-át az állam, 20%-át az önkor-
mányzat fizeti.

Közcélú foglalkoztatás
A 2009. évben 50 fõ, idén pedig 100 fõ közcélú dolgozó került
betervezésre. Jelenleg 95 fõ dolgozik, akik folyamatosan részt
vesznek a város szépítésében, valamint a városban mûködõ
intézményekben nyújtanak hathatós segítséget. A foglalkoztatás
idõtartama 7 hónap, a munkaidõ napi 6, illetve 8 óra, mely az
iskolai végzettségtõl is függ. Ezeknek a dolgozóknak egy része
sajnos nehezen állítható munkába, hiszen sokan közülük az
elmúlt idõszakban kizárólag segélyen éltek, de szerencsére egy-
re többen látják be, hogy a munkáért több pénzt lehet kapni,
mintha otthon ülnek, ezért sokan jelzik, hogy szeretnének dol-
gozni. Így a városunk szépítésén munkálkodók száma folyama-
tosan nõ. Ez megegyezik az önkormányzat de az itt élõk véle-
ményével is, mivel ne segélyként  hanem munka révén jussanak
hozzá a rászorulók a támogatáshoz   A közcélú foglalkoztatásra
tervezett önerõ 41.324.062 forint, melybõl július 31-ig 37 millió
forint került felhasználásra. A közfoglalkoztatásban dolgozók
bérének 95%-át az állam, 5%-át pedig az önkormányzat fizeti.

A VIK Családsegítõ Szolgálat a településen az önkormányzat
munkáját segíti a Szociális, Ifjúsági és Sport Bizottsággal
együttmûködve. A szociális problémákkal küzdõ, veszélyezte-
tett, krízishelyzetbe került családok támogatása, életvezetési
képességek megõrzése, a problémákat kialakító okok megszün-
tetésének, valamint e célokból nyújtott szolgáltatásokhoz való
hozzáférésének segítése a Családsegítõ Szolgálat célja. E körbe

tartoznak elsõsorban a szociális bizonytalanságban élõk, prob-
lémáik megoldására egyedül képtelen, vagy nehézségekkel küz-
dõ egyének, családok, közösségek.

A Szociális Központ a füzesabonyi idõs embereknek az étkez-
tetést, a házi segítségnyújtást, az idõsek nappali ellátását és a
2008-ban bevezetett jelzõrendszeres házi segítségnyújtást végzi.
A jelzõrendszeres házi segítségnyújtásban a mikrotérségben (4
település) több mint 200 fõ részesül, melybõl Füzesabonyban
139 fõ vesz részt. Az idõs emberek nagy örömmel fogadták
ennek bevezetését, mivel közvetlenül a központtal vannak kap-
csolatban. Az önkormányzat a jelzõrendszeres házi segítség-
nyújtás összes költségét átvállalta.
A házi segítségnyújtásban 83 fõ vesz részt. Ez is térítésmentes az
idõs beteg emberek részére, mivel az önkormányzat ezt is átvál-
lalta.
Az étkeztetésben 83 fõ vesz részt rendszeresen.
Az idõsek nappali ellátásában 17-20 fõ körüli idõs ember vesz
részt változó létszámmal.

A fentiekbõl egyértelmûen kimutatható, hogy növekszik a ké-
relmezõk és a segélyezettek száma. Látható, hogy az elmúlt
idõszakban nyújtott pénzbeli és a természetbeni támogatásokkal
� bár végesek voltak a lehetõségeink � az önkormányzat mindig
igyekezett segíteni a rászorulókat, az elesetteket, az idõseket,
komoly figyelmet fordítva ezeknek az embereknek a szociális
biztonságára, létbiztonságára. A bizottságban eredményes mun-
ka folyt, köszönhetõen a szociális csoport dolgozóinak és az
aktív bizottsági tagoknak. Úgy gondolom, hogy az elmúlt négy
évben bizottságunk igyekezett megoldani a problémákat és re-
mélem, hogy ezt mindazok az emberek is így gondolják, akik
segítségért fordultak hozzánk.

                                              Atkári Lajos
                Szociális, Ifjúsági és Sport Bizottság Elnöke

Füzesabony Város sportjáról
Visszatekintés az elmúlt idõszakra

Füzesabony Városában a sport évtizedek óta városi ranghoz méltó
helyet foglal el, nemcsak a megyében, országos és nemzetközi
szinten is ismert és elismert volt. Ezt a hagyományt próbáltuk
folytatni az elmúlt négy év során.
2006. végén az új összetételû önkormányzatban három korábbi
bizottság összevonása után kaptam a feladatot a Szociális, Ifjúsági
és Sport Bizottság vezetésére. Az önkormányzat döntõ többsége
sportbarát, sportszeretõ és errõl bizonyságot is tett oly módon,
hogy a város sportjának támogatását szinte mindenki egyöntetûen
magáénak vallotta. Az elsõ költségvetés elkészítésekor � a korábbi
évekhez képest � a valamivel több, mint 4 millió forint FSC támo-
gatást (ami elõtte 4-5 évig ugyanazon a szinten volt) rögtön másfél
millió forinttal megemelte. Ezzel lényegesen könnyebb helyzetbe
hozta az FSC szakosztályait. Ezt azután még tovább is emelte és
2009-ben már 7.517.000 forint volt. Kivéve a 2009. évben a 2010.
évi költségvetésnél (a válság miatt már nem nyílt lehetõség továb-
bi emelésre). A 4 év alatt ez több mint 40 %-os emelést jelentett a
sporttámogatásnak. Ami jól példázza, hogy a testület valóban
sportszeretõ hozzáállást mutatott.
Ugyanakkor az egyéb sport címszó alatt a tömegsport támogatást
is megemelte 1.152.000 forintra. Ebbõl az összegbõl a Füzes-
abonyban mûködõ FSC-n kívüli egyéb sportcsoportokat támogatta
az évek során. Köztük a karatésokat, akik nemzetközi eredmé-
nyekkel büszkélkedhetnek, köztük az iskolai kerékpár versenyen
az Európa-bajnokságig eljutó fiatalokat, de ugyanúgy a kispályás

labdarúgókat, vagy a versenytáncosokat, vagy éppen a
focisulit, a lövészeket, stb. Az önkormányzati támogatás mel-
lett igyekeztünk külsõ támogatókat, szponzorokat szerezni a
sportolóinknak. 2007 elején újjá alakítottuk a már mûködés-
képtelenné vált FSC elnökségét 7 taggal, akik évente a kötele-
zõ két értekezleten túl még legalább egy-két alkalommal ösz-
szejöttek elnökségi értekezletre és megvitatták a szakosztályok
helyzetét.

A labdarúgásunk, igaz nem fejlõdött sokat, de próbáltuk szin-
ten tartani, leginkább õket érintette az, hogy a támogatók,
szponzorok egyre kisebb összegekkel és egyre nehezebben
tudták megoldani a szakosztály segítését. A férfi kézilabdások
lassan magukra találtak, és erõs középcsapattá váltak az NB II-
ben. A nõi kézilabda a tõkeerõs támogatással az NB I/B-be
jutott, ott két évig jól szerepelt, de a válság miatt a fõszponzor
� a cég nehézségei miatt � kevesebb támogatást tudott bizto-
sítani, így újra az NB II-ben folytathatták a szereplést. Sakko-
zóink szintén az NB I/B-ben szerepelnek és az elmúlt években
stabilan tartják a helyüket.

Elmondhatjuk tehát, hogy szakosztályaink a lehetõségeikhez
képest kihozták magukból amit tudtak, ezzel öregbítve a város
jó hírnevét. Külön öröm, hogy az utánpótlás nevelésben isko-
lai szinten � általános és középiskola � Adidas-kupán, diák-
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olimpiákon, egyéb iskolai versenyeken több korosztályban elsõ-
sorban kézilabdában, de fociban is országos elõdöntõkig vagy
országos döntõkig jutottak, ami korábban az elmúlt évtizedben
nem nagyon fordult elõ.

2007-ben elhatároztuk, hogy a lepusztult sporttelepet, ahol már
kerítés is csak nyomokban volt, felújítjuk, körbekerítjük és új
szolgáltatásokkal bõvítjük. Így a futball, mint versenysport mellett,
sokkal többen, többféle szolgáltatást vehetnek igénybe. Ezért épí-
tettünk egy mûfüves futsal és egy mûfüves teniszpályát. Ezek az
elmúlt években egyre népszerûbbek kezdenek lenni. A sporttelep
rendezéséhez tartozott még, hogy kb. 200 darab fával körbeültet-
tük a területet. Ebben az évben szerettük volna a nyáron átadni a
tanuszodát is, ez azonban az ismert okok miatt egyelõre félbe
maradt. Természetesen a tanuszoda néhány hónapon belül befeje-
zésre fog kerülni! A klubhelyiségben is különbözõ sportrendezvé-
nyek � pl. aerobik, különbözõ nõi tornák és egyéb sportolási lehe-
tõség � valamint más közösségi rendezvények is helyet kaptak.
Úgy gondolom, hogy még mindig nincs befejezve a sporttelep
teljes korszerûsítése és felújítása, maradt még néhány lehetõség és
tennivaló ezen a téren, például a salakos futópálya felújítása.

Minden évben igyekeztünk megrendezni a már hagyományosnak
mondható Füzesabonyi Sportbált, ahol a Szociális, Ifjúsági és
Sport Bizottság a Füzesabony Sportjáért Alapítvánnyal közösen az
adott évben kiemelkedõ munkát végzett sportolóit � ifjúsági és
felnõtt szinten � serleg, plakett és más elismerésben részesítettük.
Mondhatom, hogy Füzesabonyban ez volt minden évben a legsike-

resebb báli rendezvény. A sportolók mindig örömmel fogadták
az elismeréseket és nagyon jól szórakoztak.

Úgy gondolom, hogy az elmúlt idõszakban a füzesabonyi
sportolók � a legkisebbtõl a legnagyobbig � méltón képvisel-
ték városunkat és tovább öregbítették jó hírnevét akár a hazai,
akár a nemzetközi versenyeken. Túl a sporteredményeken, azt
a nevelõ, személyiségformáló hatást és hasznos szabadidõ-
eltöltõ tevékenységet, amit a fiataljaink ezáltal kaptak, az
önkormányzat, illetve a sportegyesület és a többi sportcsopor-
tok jól szolgálták. Ehhez úgy érzem jó partner volt az önkor-
mányzat, amely erejéhez mérten mindent megtett, hogy ez
biztosítva legyen.

Én, mint a Szociális, Ifjúsági és Sport Bizottság Elnöke, mint
az FSC ügyvezetõ elnöke és mint magánember � aki a fél
életemet a család és egyéb dolgok háttérbe szorításával a
sportra áldoztam � büszke vagyok arra, hogy az elmúlt négy
évben ilyen minõségemben a velem együtt dolgozó munkatár-
saimmal együtt a sportolók munkáját és eredményeit segíthet-
tem.

Füzesabony, 2010. augusztus 25.

  Atkári Lajos
        FSC ügyvezetõ elnök

SZISB-elnök

Ki hogyan szavazott a város fejlesztésérõl ?

Képviselõ neve

Úszómeden-
ce építése

2009 .01.28
(zárójelben

2010 márciu-
si szavazat)

2010-ben
valósuljon

meg a
város-

központ

Gimnázium
homlokzati

felújítás

P.H. Ta-
nácskozó
terem fel-

újítása

Rendezvényház
kialakítása (zárójel-
ben 2010 márciusi

szavazat)

Sportpálya
kerítésfelújít
ási munkák

forrás ki-
egészítése

Tábor
úti járda
feljújítás

forrás
kiegé-
szítés

Laminé Antal Éva Igen (igen) Igen Igen Igen Igen(igen) Igen Igen

Atkári Lajos Igen (igen) Igen Igen Igen - (Igen) Igen Igen

Balsai Tamás
Tartózkodás

(nem) Nem Tartózkodás Nem Tartózkodás (nem) Nem Nem

Dr. Bartos
Lászlóné Igen (igen) Igen Igen Igen Igen (igen) Igen Igen

Bíró Imre
Tartózkodás

(nem) Nem Tartózkodás Tartózkodás Tartózkodás (nem) Nem Nem

Csepregi Gábor Igen (igen) Igen Igen Igen Igen (nem) hiányzik hiányzik

Eperjesi László
Tartózkodás

(nem) Nem Igen Igen Igen (nem)
hiányzik

hiányzik

Farkas István
Tartózkodás

(nem) Nem Igen Igen Igen (nem) Igen Igen

Gál Tibor Igen (nem) Nem Igen Igen Igen (nem) Nem Nem

Kádas Imre
Igen (tartóz-

kodás) Nem Tartózkodás Igen Igen (nem) Igen Igen

Kotán György Igen (igen) Igen Igen Igen Igen (igen) Igen Igen

Miriszlai Mikós Igen (igen) Nem Igen Igen Igen (nem) Igen Igen

Sipos Attila
Tartózkodás

(nem) Nem Igen Igen Igen (nem) hiányzik hiányzik

Szabó József Igen (igen) igen Igen Igen Igen (igen) Igen Igen
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Uszoda, félbehagyva�
Az uszoda beruházás elindítására tavaly hozott döntést az Önkormányzat,  majd ez év márciusban a képviselõ-testület megerõ-
sítette az uszoda építés szándékát. A közbeszerzés megtörtént, a Közbeszerzési Bizottság szerint a szerzõdés megköttetett és elindult
a munka. Augusztus 20-ra már átadásra került volna sor. A munka jó ütemben megindult, de sajnálatos események álltak elõ.

Néhány képviselõ úr elhatározta hogy megakadályozza, mondhatni mindenáron megakadályozza, a tanuszoda megépítését.
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A Testületi döntés ellenére határozott és nagyon erõs nyomást
gyakoroltak a vállalkozóra. Meg akarták akadályozni a munkate-
rület átadását, majd megfenyegették a vállalkozót, hogy megaka-
dályozzák számlái kifizetését, sõt ezt tevõlegesen is megpróbálták
azzal, hogy visszaküldték (!) a szabályosan, szerzõdésszerûen
kiállított, leigazolt számlát.
Ehhez természetesen semmilyen joguk nem volt.
Fellépésük azonban alkalmas volt arra, hogy elbizonytalanítsa,
megfélemlítse a kivitelezõt, aki emiatt leállt a munkával és levo-
nult a területrõl mivel nem látta biztosítottnak munkája kifizetését.
A vállalkozó jelen pillanatban mintegy 16 milliós követelést
nyújtott be kártérítési igényként.
A Polgármester asszony és a Városfejlesztési Bizottság kármentés-
sel foglalkozik a képviselõi felelõtlenség miatt. A Városfejlesztési
Bizottság elítélte a képviselõk tevékenységét és az okozott kár
enyhítésére, a következmények anyagi vonzatának csökkentésére
hívta fel a Hivatal munkatársait és az eljáró jogi képviselõt. Kife-
jezte a bizottság azonban azt is: Ha a várost az okozott erkölcsi
káron felül anyagi kár éri, az urak saját zsebükbõl fizessék
meg a városnak az okozott kárt ! Hiszen a képviselõknek nem

csak jogai vannak de felelõsségük, jelen esetben anyagi fe-
lelõsségük is.
Bármilyen összetételû testület áll is fel, a városnak okozott
anyagi kárt a felelõsöknek meg kell téríteni !
Sok mendemonda kering a városban a tanuszoda építésének
leállása körül. A polgároknak joga van tudni a valódi té-
nyeket. A mellékelt dokumentumokat azért közöljük, mert a
nyilvánosságra tartozik.

Füzesabony város Önkormányzatának Idõszaki tájékoztatója
Megjelenik: havonta

Eng. Szám: 163/0062/2007
A szerkesztõbizottság elnöke: Kotán György

Felelõs kiadó: Füzesabony város Önkormányzata
e-mail: ujsag@fuzesabony.hu

Nyomdai munkák: Pap Nyomda Kft. Kompolt
Felelõs vezetõ: Pap Gábor
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